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Zgrada Skupštine, sala N-303 

Z A P I S N I K   

 

Odsutni: Ismajl Kurteshi, predsednik, Teuta Haxhiu, Nezir Çoçaj, Arbërie Nagavci, Driton 

Çaushi, Abdyl Salihu i Albulena Balaj – Halimaj. 

  

Odsutni: Fidan Rekaliu, Valentina Bunjaku – Rexhepi, Verica Ćeranić, i Mufera Shinik.  

 

Ostali prisutni: Vjollca Krasniqi, Xhavit Rexhaj, Rozafa Koliqi Lila, Dukagjin Zeka-članovi 

DSK-a, Fisnik Gashi i Shkëlzen Gërxhaliu, zlužbenici  KAA i predstavnici medija.  

 

Osoblje za podršku komisije: Lule Ymeri i Shaip Goxhuli. 

 

Sednici je predsedavao, Ismajl Kurteshi, predsednik komisije. 

 

 

Dnevni red  

      

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Sastanak komisije sa članovima DSK - KAA; 

3. Razno. 

 

 

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Dnevni red je usvojen bez izmena. 



2. Sastanak komisije sa članovima DSK – KAA 

 

Ismajl Kurteshi, zahvalio je  prisutnim  zbog toga što su se  odazvali na poziv,  kako bi 

diskutovali o radu Državnog saveta za kvalitet o problemima i planovima rada .  

Vjollca Krasniqi, rekao je da Agencija za akreditaciju je nezavisni autoritet, koji akredituje 

javne i privatne institucije visokog obrazovanja za određeni vremenski period. Ovu Agenciju je 

osnovao MONT sa administrativnim uputstvom br. 11/2004, dana 16. Februar 2004, kao 

mehanizam koji garantuje kvalitet obrazovnog, istraživačkog, naučnog rada institucija visokog 

obrazovanja na Kosovu, koji je po prvi put započeo procesom akreditacije 2009 godine. Ona je 

rekla da proces akreditacije vrše međunarodni eksperti, garantujući kvalitetne programe za 

građane Kosova.     

Xhavit Rexhaj, rekao je da državni savet za kvalitet, kao član ENKA, garantuje i primenjuje 

najviše standarde koji se primenjuju u Evropi u procesu akreditacije i ponovne akreditacije. On 

je rekao da prethodne godine dogodilo se  isključi8vanje iz EQAR, ali je započeo proces 

ponovnog uključivanja  kao rezultat rada svih subjekta, parlamenta, komisije, Ministarstva i 

BSK..  

Rexhaj, je rekao da je uspostavljena novi kvalitet komunikacije sa međunarodnim mehanizmima 

i  započela izrada Zakona o Agenciji  i usvajanje standarda i uputstva za akreditaciju, koji 

potvrđuje spremnost Saveta za rad na osnovu Evropskih standarda.  Što se tiče međunarodnog 

aspekta, on je rekao da u oblasti međunarodne saradnje, održana je desetina sastanaka sa 

predstavnicima ENKA,  EQAR, raznim ambasadama, razvojnim partnerima na Kosovu i 

predstavnicima civilnog društva.  

On je naglasio i izazove ovog Saveta, koji su objektivni izazovi: Nedostatak osoblja u Agenciji, 

nedostatak direktora sa punim radnom vremenom, nedostatak relevantnih uslova za rad, veliki 

broj zahteva stranaka, kao rezultat prekida funkcionisanja, nedostatak Komisije za žalbe.  

 Vjollca Krasniqi, rekla je da izgradnja poverenja Saveta je glavni prioritet ovog Saveta,  koji na 

osnovu četvoro-mesečnog rada, počinje da se formira. Ona je rekla da je započela ocena 

međunarodnih partnera, u cilju povratka Agencije za akreditaciju kao punopravni član  EQAR-a. 

DSK je održao 4 sednice, koje mogu da se smatraju u malom broju, ali za jednu sednicu Saveta 

održano je do 10 sastanka, na kojim su razmatrani zahtevi institucija visokog obrazovanja.  

Što se tiče specifičnih aktivnosti, ona je pomenula odluku o produžetku institucionalne 

akreditacije i programa studija institucija visokog obrazovanja, kako bi se  nadoknadio 

izgubljeno vreme i na osnovu člana 13.3 Zakona o visokom obrazovanju u republici Kosovo, 

Savet je doneo odluku da odloži rok za institucionalnu akreditaciju i akreditaciju programa za 

jednogodišnji period.  



U cilju izbegavanja preopterećenja rada Saveta,  prilikom početka novog procesa akreditacije, 

doneta je odluka za produžetak akreditacije za period od jedne godine za sve programe studija, 

za javne i privatne univerzitete. Druga mera je iniciranje izrade za učešće u radu radne grupe 

tokom izrade Zakona o Agenciji  za akreditaciju. Grupa je osnovana pre mesec dana. 

Preispitivanje i usvajanje standarda novih uputstva za akreditaciju pomoći će Savetu za 

obezbeđivanje kvaliteta i akademsku integraciju, putem akreditacije institucija visokog 

obrazovanja na Kosovu.  

Takođe, ona je rekla da je u toku provera akademskog osoblja i razmatranje  statusa 

obustavljenih programa, provera situacije akademskog osoblja za sve programe visokog 

obrazovanja, provera statusa 3.000 predavača visokog obrazovanja, obezbeđivanje 

transparentnosti rada Agencije putem civilnog društva i medija, primenjujući administrativno 

uputstvo o akreditaciju.  

Xhavit Rexhaj, rekao je da Savet ceni podršku komisije, u pravcu sporazuma koji je sklopljen 

aprila 2018, kako bi nastavili izradom Zakona o Agenciji o akreditaciji, imenovanja 

kvalifikovanog i nadležnog direktora, kao i popunjavanje osoblja Agencije. 

Teuta Haxhiu, zahvalila je članovima Saveta na prisustvu i izveštavanju i rekla da još uvek ima 

potrebe za konačni izveštaj u vez i razloga razrešenja prethodne komisije. Ona je zahtevala da 

Savet informiše Komisiju o njihovim sastancima i pruži informacije o programima koji su 

aktuelno ispunili uslove za akreditaciju, ona je zahtevala objašnjenja zašto pojedini fakulteti 

imaju dovoljno osoblja i zahtev za studente je veliki, ali se ne akredituju .  

Arbërie Nagavci, rekla je da ministar MONT-a je dužan da dostavi izveštaj u vezi Agencije za 

akreditaciju. Što se tiče ponovnog učlanjivanja u EQAR, ona je zatražila objašnjenje u vezi 

procedura koje mora pratiti i postupke Ministarstva koje treba preduzeti. U vezi pojedinih 

programa i njihove akreditacije, Nagavci je zatražila objašnjenje o utvrđivanju prioriteta za 

akreditaciju, kao i o slučajevima konflikta interesa. 

Nezir Çoçaj, se zalagao da u Agenciji budu nadležni akademici i profesionalci i zatražio 

objašnjenje u vezi preduzetih mera od strane agencije za poboljšanje situacije u obrazovanju. 

Driton Çaushi, govorio je o nedostatku akademskog osoblja, kao i  zahtevao transparentnost i 

profesionalizam u procesu akreditacije programa. 

Albulena Balaj- Halimaj, rekla je da izazove koje su naglasili predstavnici DSK su zbog malog 

broja osoblja Agencije, kao i zahtevala preduzimanje mera za popunjavanje ovih položaja. 

Ismajl Kurteshi, rekao je da nedostatak Komisije za razmatranje žalbi u okviru Agencije 

onemogućuje realizaciju prava stranaka. On je zatražio objašnjenje od predstavnika Agencije,  

osim akreditacije da li Agencija prati i rad visokih  obrazovnih institucija .  



U vezi dopisa vršioca dužnosti izvršnog direktora DSK, Kurteshi je rekao da se o ovom pitanju 

mora razgovarati i sa ministrom..  

3. R a z n o  
 

. 

 

Sednica je završena u  14:50. 

 

Izradilo: 

Osoblje za podršku Komisije. 

                                                                                                    Predsednik Komisije,                                                                                                        

                                                                                                        Ismajl Kurteshi 

 


